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S.Romakhov a, 1, T. Enik a, O. Gavrishchuk a, N. Saktaganov a

a Joint Institute for Nuclear Research, Dubna, 141980, Russia

The integration and application of the CAEN front-end readout system within the miniSPD
facility are presented, with a focus on calorimeter modules. The miniSPD is designed for cosmic
muon testing of the detectors planned for use in the SPD facility, including straw, silicon,
and Micromegas trackers, along with electromagnetic calorimeters. The main objectives include
verifying the functionality and performance of modern electronics, testing the CAEN system’s
suitability for miniSPD, and obtaining real cosmic ray data. By using prototype detectors and
measuring key detector parameters such as spatial and temporal resolution, efficiency, and stability,
this work aims to assess the system’s long-term operation reliability. The system was tested
to produce key spectra, including the staircase spectrum, Landau distribution, and cosmic ray
data, with additional upcoming results focused on SPD calorimeters. The results of using these
electronics for straw-tracker prototypes are also presented, where the spectra of Fe-55 and Ru-106
are shown.

Представлены интеграция и применение системы считывания CAEN на установке miniSPD
с акцентом на калориметры (EcalSPD). Установка miniSPD предназначена для тестирования
детекторов, запланированных к использованию в комплексе SPD, с помощью космических мю-
онов. Тестируемые детекторы включают строу-камеры, кремниевые детекторы, Micromegas и
электромагнитные калориметры. Основные цели работы: проверка функциональности и произ-
водительности современной электроники, оценка применимости системы CAEN для miniSPD
и получение реальных данных от космических лучей. На основе прототипов детекторов про-
ведены измерения ключевых параметров, таких как пространственное и временное разреше-
ние, эффективность и стабильность, что позволило оценить надежность системы в условиях
длительной эксплуатации. Система была протестирована для получения ключевых спектров,
включая staircase-спектр и распределение Ландау космических лучей, а также для подготовки
новых результатов для EcalSPD. Также представлены результаты применения данной электро-
ники для прототипов строу-камер, включая спектры изотопов Fe-55 и Ru-106.
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